

■ **Editorial** Editorial

- 68 **Die erste Zäsur**  
M. Loew · A. Eisenschenk

■ **Originalarbeit** Original contribution

- 69 **Stabile mediokarpale Teilarthrodese bei fortgeschrittenem karpalen Kollaps (SNAC-Wrist und SLAC-Wrist). Indikationen und Ergebnisse**

Miniplate and spider plate osteosynthesis for stable midcarpal arthrodesis of the wrist after SNAC wrist and SLAC wrist. Indications and results  
H. Towfigh

- 79 **Prognosefaktoren für das klinische Outcome nach arthroskopischer Schulterarthrolyse. Eine Hilfe zur Abschätzung des zu erwartenden Ergebnisses und zeitlichen Ablaufes unter Berücksichtigung unterschiedlicher Pathogenesen**

Prognosis of arthroscopic capsular release for refractory frozen shoulder. Assistance for estimating postoperative treatment and expected clinical result for different etiologies and preoperative range of motion  
A. Giannakos · D. Lazovic · M. Beuchel

- 88 **Arthroskopische Revisionsstabilisierung der Schulter mit Fadenankern**

Arthroscopic revision surgery for recurrent instability of the shoulder  
A.P. Mehling · T. Stein · N. Hawi · C. Reck · I. Mehling · A. Jäger

- 94 **Klinische und radiologische 7-Jahres-Ergebnisse nach offener Rekonstruktion der Rotatorenmanschette**

Clinical and radiological results 7 years after open reconstruction of the rotor cuff  
O. Steimer · M. Kuschnierz · D. Kohn · R. Seil · M. Kusma

■ **Übersicht** Review article

- 101 **Das Impingementsyndrom der Schulter. Wie gut sind die klinischen Untersuchungsmethoden?**

Shoulder impingement syndrome. How reliable are the commonly used clinical orthopedic tests?  
C. Theisen · A. van Wagenveld · N. Timmesfeld · S. Fuchs-Winkelmann · M.D. Schofer